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Molimo Isusa da uvijek svojim milosrđem i oproštenjem zaštiti našu Crkvu koja je sveta kao majka,
ali puna grješne djece poput nas. U svojem razmišljanju na misi u Domu svete Marte u Vatikanu,
Papa se usredotočio na biblijska čitanja današnje liturgije, te osobito na rečenicu iz Lukina
evanđelja: „oprošteni su joj grijesi mnogi jer ljubljaše mnogo“.

Osvrćući se, dakle, na današnja čitanja Sveti Otac je u njima uočio tri skupine ljudi: Isusa i njegove
učenike; Pavla i preljubnicu; te pismoznance. Ističući kako je ta žena, jedna od onih kojima su
tajno dolazili muškarci, pa i farizeji, i koje su zbog toga često bile kamenovane, očitovala mnogo
ljubavi prema Isusu ne skrivajući da je grešnica, Papa je rekao da to isto vrijedi i za Pavla koji je
potvrdio: "Doista, predadoh vam ponajprije što i primih: Krist umrije za grijehe naše po Pismima".
Oboje su, dakle, tražili Boga s ljubavlju, ali onom polovičnom. Pavao je mislio da je ljubav zakon te
je imao zatvoreno srce za objavu Isusa Krista; progonio je kršćane, ali zbog poštovanja zakona,
zato što ta ljubav nije sazrela. A žena je tražila ljubav.

Farizeji su, dakle, komentirali, ali Isus je objasnio: Toj je ženi mnogo oprošteno jer je ljubila mnogo
– rekao je papa Franjo i upitao – No, kako ljubiti? Te žene ne znaju ljubiti. One traže ljubav. Isus je
govoreći o njima jednom rekao da će one prije nas ući u Kraljevstvo nebesko. No, farizeji su se
sablaznili. Isus cijeni malu gestu ljubavi, malu gestu dobre volje, uzima je i nosi dalje. To je
Isusovo milosrđe; uvijek oprašta, uvijek prima.

Što se pak tiče pismoznanaca, Papa kaže da oni imaju stav koji često koriste samo licemjeri,
sablažnjavaju se, te govore: „Pogledajte kakva sablazan! Ne može se tako živjeti! Izgubili smo



vrijednosti... Sada svatko ima pravo ući u crkvu, čak i razvedeni, svi. Kamo smo mi to došli?" To je
sablazan licemjera – rekao je Papa i dodao – To je dijalog između velike Isusove ljubavi koja sve
oprašta i polovične Pavlove, ženine, pa i naše ljubavi, koja je nepotpuna ljubav, jer nitko od nas
nije kanonizirani svetac. Recimo istinu, licemjerje je, licemjerje pravednika i čistih, onih koji misle
za sebe da su spašeni vlastitim izvanjskim zaslugama.  

Isus prepoznaje kako te osobe izvana pokazuju "svu svoju ljepotu", te zato govori o "izbijeljenim
grobovima", no u sebi su gnjili i truli – rekao je Sveti Otac i podsjetio – Kada Crkva ide kroz
povijest, progone je licemjeri iznutra i izvana. Đavao nema nikakve veze s grešnicima koji se kaju,
jer gledaju Boga i kažu: "Gospodine, grešnik sam, pomozi mi". Đavao je u odnosu na njih
nemoćan, ali jak je u odnosu na licemjere i koristi ih da uništi ljude, društvo i Crkvu. Đavlov je
borbeni konj upravo licemjerje, jer on je lažljivac; izvana se pokazuje kao moćan i lijep kraljević, a
u sebi je ubojica.

Papa nas stoga potiče da ne zaboravimo da Isus oprašta, prima, koristi milosrđe, koje mi često
zaboravljamo dok ogovaramo druge. Pozvani smo, dakle, biti milosrdni kao Isus, ne osuđivati
druge i Isusa staviti u središte svojeg života. Krist, naime, oprašta i Pavlu grešniku i progonitelju s
polovičnom ljubavi, i ženi grešnici također s nepotpunom ljubavi. Samo na taj način možemo
susresti „istinsku ljubav“ koja je Isus, dok su licemjeri nesposobni susresti ljubav jer imaju
zatvoreno srce – zaključio je papa Franjo.
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